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Välfärdsområdets ungdomsfullmäktigemöte 
 
 
 
Tid Måndag 26.2.2024 kl. 17–19 
 
Plats WSOY-huset, Mannerheimgatan 20, Borgå, K-trappan, 2 våningen, 

konferensrummet 
 
Närvarande 
 Edit Ahlgren 
 Alina Hämäläinen 
 Ronja Kallijärvi 
 Samuel Kauppi 
 Austeja Kvedaraite 
 Tristan Lindholm 
 Ahti Pokkinen 
 Ville Yrjölä 
 Tiia Åhl 
 
Poissa/Borta 
 Rasmus Heino 
 Emma Karmanheimo 
 Eemeli Lehtimäki 
 Hilla Yrttiaho 
 
  
Muut osallistujat/Övriga deltagare 
 Nanna Kostiainen, sekreterare 
 Patrik Björkman, fadder för ungdomsfullmäktige 
 Rauni Pääkkönen, ledande skolpsykolog 
 Nina Böhls-Nybonn, ledande kurator 
 Eva Holmberg, skolkurator 
 Senja Härmä-Riisiö, skolpsykolog 
 
 

1. KOKOUKSEN AVAUS/ÖPPNANDE AV MÖTET 
- Mötet öppnas kl. 17.00. 

 

2. KOKOUKSEN OSANOTTAJIEN TOTEAMINEN JA JÄRJESTÄYTYMINEN/ 

KONSTATERANDE AV DELTAGARNA VID MÖTET OCH KONSTITUERING 

2.1. Kokouksen osanottajien toteaminen/ Konstaterande av mötesdeltagare 
 

3. KOKOUKSEN LAILLISUUDEN JA PÄÄTÖSVALTAISUUDEN TOTEAMINEN/ 

KONSTATERANDE AV MÖTETS LAGLIGHET OCH BESLUTSFÖRHET 
 

3.1. Val av två protokolljusterare (och rösträknare) 
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- Edit och Alina 
3.2. Beviljande av yttrande- och närvarorätt 
- Representanterna för elevhälsan beviljas yttrande- och närvarorätt för den tid som 

deras andel behandlas.  

3.3. Konstaterande av laglighet och beslutsförhet 
- Mötets laglighet och beslutsförhet konstaterades. 

 

4. GODKÄNNANDE AV ARBETSORDNING FÖR MÖTET 
- Arbetsordningen godkändes enhälligt. 

 
5. VÄLFÄRDSOMRÅDETS ELEVHÄLSA PRESENTERAR SIG 

- Fri diskussion om frågor som lyfts fram av elevhälsans representanter:  
- Nöjdhet med elevhälsan? 

o Distansen till anställda inom elevhälsan upplevs som större. Finns önskemål om 
att representanter för elevhälsan skulle göra sig själva och det stöd de 
erbjuder mera bekant för studerande t.ex. genom att röra sig bland 
studerande på rasterna.  

o Det konstaterades att det i vissa skolor på grund av lokalerna är svårt att besöka 
kuratorns eller psykologens mottagning utan att andra märker det. 

o Det upplevs som att det kanske är lättare att få kortvarigt stöd, men svårare att 
få långvarigt och regelbundet stöd. 

- Får du tillräckligt stöd av elevhälsan? 
o Svårt att bedöma på allmänt plan, behovet av stöd är så individuellt. För vissa 

kan familjens och kompisarnas stöd vara tillräckligt. Också motionens 
betydelse för psykiskt välbefinnande lyftes fram, liksom oron över att unga inte 
rör på sig tillräckligt. 

o Mottagningstiderna är inte tillräckligt långa, t.ex. 25 minuter är för kort tid. 
o För vissa är tröskeln hög att gå till psykologens mottagning. Man borde sträva 

efter att sänka tröskeln t.ex. genom information och genom att röra sig bland 
de unga. 

▪ Man kunde t.ex. presentera sig i större omfattning så att unga vet i 
vilka frågor de kan ta kontakt med kurator eller psykolog. 

- Hur kan man sänka tröskeln för att närma sig/ta kontakt med kurator eller psykolog? 
o Distanstjänster.  
o Särskilt en chatt där det går att diskutera i realtid önskades. 

▪ Man skulle få hjälp/stöd genast och inte först efter t.ex. en vecka. 
▪ Skulle möjliggöra anonymitet. 
▪ Man skulle inte behöva vara rädd att föräldrarna får veta om den ungas 

besök utan att den unga vet om det. 
• Påminnelse! Unga har rätt att använda elevhälsans tjänster utan 

att föräldrarna vet om det. Man frågar alltid den ungas lov för att 
ta kontakt med föräldrarna. 

▪ Meddelanden via Wilma känns stelare och kan inte skötas anonymt.  
▪ Om det någon gång startas en chatt, bör man beakta att det inte går att 

ha en egen chatt för respektive skola. Den sakkunniga i chatten kan 
alltså vara någon annan än den egna skolans kurator eller psykolog. 

- Diskussionen var livlig och givande från båda håll. 
- Representanterna för elevhälsan uppmanade att vara i kontakt med dem med låg 

tröskel, om ungdomsfullmäktige får idéer eller initiativ om hur elevhälsan borde 
utvecklas.  

o Elevhälsans representanter överväger också att besöka kommunernas 
ungdomsfullmäktige. 
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6. HÄLSNINGAR FRÅN KOMMUNERNAS UNGDOMSFULLMÄKTIGE 
 

6.1. Askola: Svårt att aktivera ledamöter. 
6.2. Lappträsk: Ungdomsfullmäktiges huvtröjor har äntligen kommit! En introduktionskväll 

om kommunfullmäktige och nämnderna på kommande för ungdomsfullmäktige. 
6.3. Lovisa: Budgeten godkänd och mötestidtabellen fastställd. 
6.4. Mörskom: ingen verksamhet tills vidare. 
6.5. Borgå: Ungdomsfullmäktige planerar att eventuellt ordna ett evenemang/en konsert. 

Ungdomsfullmäktige har presenterat sig i köpcentret Lundi.  
6.6. Pukkila: -  
6.7. Sibbo: Det kommer att föras ett förslag till Sibbo ungdomsfullmäktige om att Lovisa 

skulle ordna följande möte för ungdomsfullmäktige i kommunerna i Östra Nyland. 
 

7. HÄLSNINGAR FRÅN NÄMNDERNA OCH VÄLFÄRDSOMRÅDESFULLMÄKTIGE 
7.1. Nämnden för beredskap och säkerhet: Diskussion om budgeten. 
7.2. Välfärdsområdesfullmäktige: Hyte-berättelse och hyte-plan för godkännande. 

 
8. UTLÅTANDEN BEGÄRDA AV UNGDOMSFULLMÄKTIGE 

8.1. Anvisning för service som stöder rörlighet 
8.1.1. Antecknas för kännedom. 

8.2. Instruktion om familjevård 
8.2.1. Antecknas för kännedom. 
 

9. ERSÄTTARE TILL REGIONALA STYRGRUPPEN FÖR ELEVHÄLSA 
9.1. Det fanns inga intresserade bland de närvarande. Om någon vill bli ersättare, kan 

man meddela om det till Nanna. (Förutom i mars jenny.kaustell2@itauusimaa.fi) 
 

10. UNGDOMSFULLMÄKTIGES FÖRKORTNING PÅ SVENSKA 
10.1. Man beslutade enhälligt att godkänna förslaget som getts av välfärdsområdets 

kommunikation och förvaltningstjänster, alltså UFM. 
 

11. FÖR DISKUSSION 
11.1. Kan man vara ledamot i välfärdsområdets ungdomsfullmäktige om man slutar 

som ledamot i kommunens ungdomsfullmäktige? 
- Efter diskussionen beslutades att man inte kan vara ledamot i välfärdsområdets 

ungdomsfullmäktige om man inte är ledamot i kommunens ungdomsfullmäktige.  
- Detta skrivs in i verksamhetsstadgan när den uppdateras. 

 
12. ÖVRIGA ÄRENDEN 

12.1. Fadderverksamhet 
- Utnämnande av en ersättare för ungdomsfullmäktiges fadder behandlas vid 

områdesstyrelsens nästa möte.  
- Målet är att ordna ett möte med faddern/faddrarna och åtminstone presidiet, så att 

man kan komma överens om gemensamma mål och önskemål. 
Förvaltningsdirektören och förvaltningschefen hjälper med att slå fast detta möte. 

- Det grundas en egen Signal-grupp för presidiet och Patrik och Nanna för att göra det 
lättare att hålla kontakt. 

 
 
 

 
13. FÖRSLAG TILL VERKSAMHET 

13.1. Användning av AI 
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- Det föreslogs att ungdomsfullmäktige ber att skolorna ska ge undervisning om AI. Vad 
kan det finnas för nytta, skador eller risker med att använda AI?  

- Först begärs kommentarer av kommunernas ungdomsfullmäktige, och utifrån dem 
kan välfärdsområdets ungdomsfullmäktige göra ett förslag till skolorna. Det kommer 
noggrannare anvisningar i Signal.  

13.2. Evenemang mot mobbning 
- Det föreslogs att man ordnar ett regionalt evenemang mot mobbning antingen live 

eller på distans.  
- Det konstaterades att det kanske inte har önskad effekt att behandla temat på distans.  
- Det sågs som svårt att ordna ett evenemang som täcker hela regionen. Är det möjligt 

att ordna ett evenemang i varje kommun eller skola? 
o Det föreslogs att välfärdsområdets ungdomsfullmäktige kan utarbeta 

anvisningar/en modell, utifrån vilken kommunernas ungdomsfullmäktige skulle 
kunna ordna ett evenemang i sina egna kommuner.  

- Ungdomsfullmäktige återkommer till detta på nästa möte. 
 

14. MEDDELANDEN 
14.1. Byråsekreterare Jenny Kaustell har utsetts till vikarie i ärenden som gäller 

ungdomsfullmäktige medan Nanna är studieledig (1–31.3.2024). 
 
15. MÖTET AVSLUTAS 

15.1. Mötet avslutades kl. 18.44. 
 

16. FÖLJANDE MÖTE 
16.1. 8.4 kl. 17.30 i Lappträsk (Lappträskvägen 25, nedersta våningen i social- och 

hälsostationen) 
 

 
 

Jakelu/ Sändlista  
 
Edit Ahlgren 
Rasmus Heino 
Alina Hämäläinen 
Ronja Kallijärvi 
Emma Karmanheimo 
Samuel Kauppi 
Austeja Kvedaraite 
Eemeli Lehtimäki 
Tristan Lindholm 
Ahti Pokkinen 
Ville Yrjölä 
Hilla Yrttiaho 
Tiia Åhl 
 
Nanna Kostiainen, sihteeri/sekreterare 
Patrik Björkman, nuorisovaltuuston kummi/ungdomsfullmäktiges fadder 
 


